
PROTOKÓŁ  Nr 10/12 
 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik 

w dniu 17.02.2012r. 

 

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu. 

W posiedzeniu Komisji udział wzięli: 

1. Pan Adam Tobota     - Wójt Gminy 

2. Pan Piotr Wysocki     - Sekretarz Gminy 

3. Łarysa Kierkowicz    - Skarbnik Gminy 

4. Pani Halina Mirowska   - Dyrektor GOPS 

5. Pan Jan Zduniewicz    - Przewodniczący Rady Gminy 

 

Obradom Komisji przewodniczył Pan Władysław Stankiewicz- Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy. 
 

Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012. 
2.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Mielnik na lata 2012-2020. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu gminy na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Gminy Mielnik nie 
stanowiących jej własności. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 
3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie formy 
ochrony przyrody w Zespole Przyrodniczo- Krajobrazowym „Głogi” w związku z 
realizacją inwestycji celu publicznego. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2012-2014. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 
lata 2012-2020. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Mielnik. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia profilaktycznych programów 
zdrowotnych dla mieszkańców gminy Mielnik na lata 2009-2014. 



11. Stanowisko Rady Gminy Mielnik w sprawie poparcia obywatelskiego projektu ustawy 
o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego złożonego do 
Sejmu RP w dniach 9 i 10 sierpnia 2011r. 

12. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 
2011 rok oraz informacji z realizacji Uchwały w sprawie programu osłonowego w 
zakresie pomocy lekowej mieszkańcom. 

13. Informacja z realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania za 2011r.”. 
14. Sprawy różne. 
 

Do punktu 1. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 
rok, określając czego poszczególne zmiany mają dotyczyć. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
 
 Pan Kazimierz Tobota zadając pytanie dlaczego tak dużo trzeba przeznaczać środków 
na funkcjonowania oczyszczalni ścieków. Zaproponował, że trzeba przeprowadzić 
kontrolę właścicieli nieruchomości, kto jak pozbywa się ścieków i zmierzać do tego aby 
każdy korzystał w tym zakresie z usług Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
 
Pan Wójt Gminy stwierdził, że koszty wynikają z bieżących kosztów utrzymania 
oczyszczalni takich jak np. energia elektryczna i nie można tego w jakiś sposób 
ograniczać, bo wtedy oczyszczalnia nie będzie w pełni sprawnie funkcjonować. Powodem 
dużych koszów jest także mała liczba osób korzystających z usług odbioru ścieków przez 
ZGK.  
 
Pan Jan Zduniewicz zaproponował aby Dyrektor ZGK przedstawił kalkulację dowożenia 
ścieków do oczyszczalni. 
 
Pani Maria Boguszewska zabierając głos w dyskusji stwierdziła, że trzeba finansować 
oczyszczalnie aby sprawnie działała, a przede wszystkim skupić się na działaniach 
zmierzających do budowy kanalizacji.  
 

Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012. 

 
                    (w zał. na str…………prot.) 
 

Do punktu 2.  
 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2012-2020. Wyjaśniła, że zmiany są 
rezultatem zmian w budżecie. 
 

Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik 
na lata 2012-2020. 

 
                    (w zał. na str…………prot.) 



 
Do punktu 3. 

 
Pani Skarbnik Gminy przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
 
Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. 

 
                    (w zał. na str…………prot.) 

Do punktu 4. 
 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację odnośnie projektu uchwały w sprawie 
udzielenia dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Gminy 
Mielnik nie stanowiących jej własności. Poinformował, iż łączna kwota przeznaczona w 
budżecie na ten cel to 280 tyś. zł., przedstawił również poszczególne kwoty o jakie 
ubiegały się parafie. Po rozmowach z proboszczami parafii kwoty zostały 
rozdysponowane poszczególnym parafiom. Wyjaśnił, że największą dotację otrzyma w 
tym roku parafia w Tokarach, ze względu na obchody stulecia cerkwi i kosztowne prace 
konserwatorskie, które będą się odbywać w świątyni.  
 
Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 
położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności. 
 

                            (w zał. na str…………prot.) 
 

Do punktu 5. 
 

Pan Wójt Gminy przedstawił założenia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie.  
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pani Alina Hackiewicz- Stępień zaproponowała aby na stronie internetowej gminy 
znalazła się odpowiednia zakładka dotycząca tego zagadnienia. 
 
Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  

                                        
           (w zał. na str…………prot.) 

 
 



Do punktu 6. 
 
Sekretarz Gminy przedstawił informację w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie 
formy ochrony przyrody w Zespole Przyrodniczo- Krajobrazowym „Głogi” w związku z 
realizacją inwestycji celu publicznego. Stwierdził, iż tego typu uchwała jest niezbędna ze 
względu na planowane odwierty pod budowę uzdrowiska, a co za tym idzie trzeba będzie 
wyciąć trochę lasu aby to umożliwi ć i należy na obszarze planowanych prac znieść tą 
formę ochrony przyrody. 

 
Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 

           (w zał. na str…………prot.) 
 

Do punktu 7 i 8. 
 
Pani Halina Mirowska przedstawiła założenia projektów uchwał dotyczących przyjęcia 
Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2012-2014 i przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie na lata 2012-2020. Stwierdziła, iż podjęcie tych uchwał jest niezbędne ponieważ 
nakłada to ustawa, a działania w niej zawarte są stale realizowane przez GOPS w 
Mielniku.  
 
Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 

           (w zał. na str…………prot.) 
 

 
 

Do punktu 9. 
 

Pani Urszula Gniadek przedstawiła informację w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Mielnik. Poinformowała, że zmieni się § 4 pkt. 8 oraz § 9 zostanie usunięty bo zadanie t 
będzie realizowane na koszt państwa. Zwróciła się także z zapytaniem czy dodać do 
programu punkt odnośnie możliwości odstrzału przez myśliwych bezpańskich psów 
zagrażających innym zwierzętom.  
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pani Maria Boguszewska zapytała odnosząc się do jednego z zapisów zawartych w 
projekcie programu, czy istniej możliwość dofinansowania dla społeczników 
dokarmiających bezpańskie zwierzęta. 
 
Pan Wójt Gminy stwierdził, iż rzeczywiście taka możliwość istnieje, ale nie będzie to 
prowadzone na szeroką skalę, ponieważ trudno jest kontrolować sposób spożytkowania 
pieniędzy przeznaczonych na karmę. Wspomniał też o pomyśle budowy schroniska dla 
zwierząt. 
 
Pani Maria Boguszewska zapytała ile wydano pieniędzy na odławianie psów w roku 
poprzednim. 



 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że pieniądze były wydatkowane tylko na zakup karmy. 
 
Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Mielnik. 
 

           (w zał. na str…………prot.) 
 

 
Do punktu 10. 

 
Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia profilaktycznych 
programów zdrowotnych dla mieszkańców gminy Mielnik na lata 2009-2014.  
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan Kazimierz Tobota zapytał na jakiej zasadzie będzie można skorzystać z lekarzy 
specjalistów, którzy będą przyjmować w Ośrodku Zdrowia w Mielniku oraz jaka będzie 
częstotliwość przyjęć. 
 
Pan Wójt Gminy w odpowiedzi poinformował iż będzie to najprawdopodobniej raz w 
miesiącu w soboty, ale przed wizytą u specjalisty trzeba będzie otrzymać skierowanie od 
lekarza rodzinnego. 
 
Pan Stefan Troc zapytał czy wzrosła liczba pacjentów którzy przepisali się do Ośrodka 
Zdrowia w Mielniku. 
 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że przepisały się 54 osoby. 

 
Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia profilaktycznych programów zdrowotnych dla mieszkańców 
gminy Mielnik na lata 2009-2014.  
 

           (w zał. na str…………prot.) 
 

 
Do punktu 11. 

 
Pan Wójt Gminy przedstawił główne założenia odnośnie stanowiska Rady Gminy 
Mielnik w sprawie poparcia obywatelskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o 
dochodach jednostek samorządu terytorialnego złożonego do Sejmu RP w dniach 9 i 10 
sierpnia 2011r. W stanowisku tym chodzi głównie o to aby „janosikowe” płacone było na 
konkretny cel, a nie jak dotychczas bez określenia na co przeznaczane są te pieniądze. 
 
Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, poparła stanowisko w sprawie 
zmian w wypłacie tzw. „janosikowego”. 
 

           (w zał. na str…………prot.) 
 



Do punktu 12 i 13. 
 

Pani Halina Mirowska przedstawiła informację z realizacji programu „Pomoc państwa w 
zakresie dożywiania za 2011r. oraz przekazała sprawozdanie z działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej za 2011 rok oraz informacji z realizacji Uchwały w sprawie 
programu osłonowego w zakresie pomocy lekowej mieszkańcom. 
 
Pani Alina Hackiewicz- Stępień zapytała czy zasiłki celowe zaplanowane na ten rok są 
wystarczające w stosunku do poprzedniego roku.  
 
Pani Halina Mirowska stwierdziła, iż zabezpieczone środki prawdopodobnie nie będą 
wystarczające ale w trakcie roku będą dodawane.  
 
Pan Stefan Troc zapytał dlaczego dofinansowywane jest przez gminę całodniowe 
wyżywienie, a nie tylko jakaś część.  
 
Pan Wójt Gminy stwierdził, że dofinansowanie jest wynikiem kryterium dochodowego 
zatwierdzonego przez Radę Gminy. 
  
Pan Jan Zduniewicz zapytał ile jest dzieci w Zespole Szkół w Mielniku, które żywią się 
za pełną odpłatnością? 
 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, iż jest to bardzo mała liczba około 20 osób. 
 
Pani Olga Pogrebniak zapytała czy pracownicy GOPS mogą skontrolować osoby którym 
została przyznana pomoc? 
 
Pani Halina Mirowska w odpowiedzi na pytanie stwierdziła, iż taka kontrol jest 
przeprowadzana na etapie przyznawania pomocy, a w przypadku podejrzenia o 
nieprawidłowym jej wykorzystaniu musi wpłynąć do GOPS-u zawiadomienie o fakcie 
naruszenia.  
 
 Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęły sprawozdanie z 
działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2011 rok oraz informację z 
realizacji Uchwały w sprawie programu osłonowego w zakresie pomoc lekowej 
mieszkańcom oraz informację z realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania za 2011r”. 
 

           (w zał. na str…………prot.) 
 
 

Do punktu 15. 
 

Pan Antoni Soszko zgłosił zapotrzebowanie na posypanie drogi w Mętnej ponieważ jak 
się wyraził jest tam „lodowisko”. 
 
Pan Sławomir Leoniuk stwierdził, że odśnieżanie przez ZGK w Mielniku nie odbywa się 
tak jak trzeba. Często odśnieżarka jeździ z podniesionym pługiem zamiast opuścić go na 
tyle aby spełniał on swoją funkcję i należycie odśnieżał. 
 



Pan Zbigniew Jonio zapytał czy istniałaby możliwość budowy placu zabaw na 
Przedmieściu w Mielniku. 
 
Pan Wójt Gminy w odpowiedzi na pytania stwierdził, że zastanowi się nad możliwością 
budowy takiego placu zabaw w tej lokalizacji. 
 

 
 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
Protokołowała: 
Marta Patrycja Koroluk 
          

Wiceprzewodniczący Rady 

           

             Władysław Stankiewicz 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 


